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Barčiansky súčasník
Z rokovaní
Starosta mestskej časti zvolal na deň 

22.6.2016 o 16,00 hod. zasadnutie miestne-
ho zastupiteľstva v zasadačke na 1. poschodí, 
Abovská 32, s programom, ktorý bol schvále-
ný bez zmien. Pracovné predsedníctvo pra-
covalo v zložení: p. František Krištof, p. Imrich 
Buľko a JUDr. Mária Želinská. Za zapisovateľ-
ku bola menovaná pani Lucia Brečková. Za 
skrutátora bol schválený Ing. Ivo Čabra, MBA. 
Za overovateľov zápisnice boli navrhnutí páni 
Imrich Buľko a Marian Kačmár. Stála návrho-
vá komisia pracovala v zložení Dušan Pracko 
a Jarmila Kunová. Prítomných bolo všetkých 
6 poslancov, takže rokovanie bolo uznášani-
aschopné. Ospravedlnený bol pán poslanec 
Marek Rusnák, ktorý z pracovných dôvodov 
prišiel neskôr. Program rokovania :
1. Otvorenie

a) Schválenie programu rokovania, 
b) Voľba návrhovej komisie, 
c) Určenie overovateľov zápisnice

2. Dopyty a návrhy občanov
3. Kontrola uznesení 
4. Správa starostu o činnosti od posledného 

MZ 
5. Správa hlavného kontrolóra o výsledkoch 

kontroly nájomného v obecných bytoch
6. Pravidlá kontrolnej činnosti hlavného 

kontrolóra
7. Návrh plánu práce HK na II. polrok 2016
8. Informácia predsedov komisií o činnosti
9. Žiadosti o fi nančné dotácie
10. Prijatie daru - pozemku 

pod komunikáciou
11. Návrh na I. úpravu rozpočtu
12. Oprava uznesení - Zemianska 
13. Návrh zmluvy o nájme poľnohospodár-

skych pozemkov
14. Prenájom hrobových miest - osobitný 

zreteľ
15. Zrušenie uznesenia 
č. 150/12/2012 - kontokorent

16. Informácia o vydaní smernice pre výkon 
fi nančnej kontroly

17. Informácia k úprave hraníc Barca - JUH
18. Plán zasadnutí na II. polrok 2016
19. Dopyty a interpelácie poslancov
20. Rôzne - návrhy na udelenie verejných 

ocenení KSK
21. Záver

Dopyty a návrhy občanov
• Pán Jozef Tóth v 15 minútovom vystúpe-

ní informoval miestne zastupiteľstvo o svojom 
podnikaní v kultúrnom dome od 90.rokov 
s tým, že predniesol svoje výhrady voči sta-
rostovi a miestnemu úradu ohľadom spotre-
by energií a ich vyúčtovaniu, realizovaných 
stavebných úprav a z jeho pohľadu obme-
dzenia jeho podnikania. Starosta reagoval na 
jeho vystúpenie s tým, že viacero z jeho slov-
ných konštatovaní nezodpovedá skutočnosti, 
starosta predovšetkým háji záujmy mestskej 
časti a musí sa riadiť pravidlami hospodáre-
nia a nakladania s obecným majetkom, pri-
čom pokiaľ to bolo pre p. Tótha nevýhodné, 
prečo neodstúpil od zmluvy? Mestskú časť 
na súd dal pán Tóth, mestská časť len zaujala 
stanovisko k výzve súdu na obsah obvinenia, 
a to v nadväznosti na príslušnú účtovnú do-
kumentáciu a skutkový stav. Počkáme, ako 
rozhodne súd. 

• Ing. Trebuňa ako nový občan Barce sa 
chce oboznámiť s činnosťou samosprávy 
a navrhuje venovať viac pozornosti propagá-
cii zasadaní miestneho zastupiteľstva aj napr. 
rozhlasom. Starosta poďakoval za záujem 
s tým, že môže sledovať priebeh zasadnu-
tia, informácia o pozvánke je na web stránke, 
resp. úradnej tabuli, oznam v rozhlase zváži-
me, plán zasadnutí je zverejňovaný v BS na 
najbližší polrok.

Správa hlavného kontrolóra
JUDr. Želinská – hlavný kontrolór pred-

ložila správu o výsledku fi nančnej kontroly 
správnosti výpočtu nájomného za užívanie 

obecných bytov, tvorby a čerpania fondu 
opráv, platieb nájomného, zúčtovanie záloh 
za služby spojené s nájmom. Zároveň v rámci 
opatrení predložila 5 opatrení v súvislosti so 
zmenou legislatívy s účinnosťou od 1.1.2017 
vo veci nájomného, prijať nové VZN do kon-
ca roka 2016, osobitné vedenie zábezpeky 
v zmysle novej legislatívy, zabezpečiť včasné 
vymáhanie platieb nájomného, resp. riešiť vý-
poveďou bez prieťahov a dodržiavať legisla-
tívu v súvislosti s nájomnými bytmi.

V ďalšom bode, t.j. č. 6 oboznámila hlavná 
kontrolórka miestne zastupiteľstvo s pravid-
lami kontrolnej činnosti hlavnej kontrolórky 
v súvislosti s novou legislatívou.

V 7. Bode JUDr. Želinská predložila návrh 
plánu kontrolnej činnosti hlavnej kontrolórky 
na II. Polrok 2016, ktorý miestne zastupiteľ-
stvo schválilo.

Dotácia
Verejná knižnica Jána Bocatia Košice pred-

ložila žiadosť na dotáciu vo výške 600 € na 
akciu „Leto s knihou v parku“ za účelom náku-
pu kníh pre miestnu pobočku V Barci Miestne 
zastupiteľstvo mestskej časti Košice – Barca 
schválilo poskytnutie dotácie vo výške 600,- 
Eur pre Verejnú knižnicu Jána Bocatia a po-
veruje starostu vykonať zmeny v rozpočte 
rozpočtovým opatrením.

Prijatie daru – pozemok pod komunikáciou
Pani Bc. E. Š. aj v zastúpení aj svojho 

syna Petra, spoloční vlastníci parcely E č. 
454/283  o rozlohe 57 m2 - pozemku pod 
chodníkom, resp. komunikáciou na ulici Kos-
trova - navrhuje mestskej časti prijatie daru. 

Ponuka daru bola prerokovaná a dar bol 
prijatý s tým,, že ide o postupné vysporiada-
nie pozemkov pre obec pod komunikáciou, 
s následnou realizáciou formou darovacej 
zmluvy. 

V budúcnosti asi pôjde o takýto spôsob 
vysporiadania pozemkov vo všeobecnosti na 
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komunikáciách, ktoré sú už dlhodobo zriade-
né napr. Radlinského, Abovská, ....... bude to 
asi jedinou formou. Mestská časť totiž na od-
kupovanie pozemkov nemá fi nančné zdroje, 
keďže tieto komunikácie boli riešené v dávnej 
minulosti a neboli dotiahnuté právne kroky, 
resp. majetkové, pričom je to aj určitá forma 
vylepšenia daňových povinností z hľadiska 
verejného využívania.

V prípade ochoty a ponuky pozemkov pod 
komunikáciou, či chodníkom – formou daru 
– pokiaľ to bude potrebné, mestská časť za-
bezpečí vypracovanie geometrického plánu 
a zabezpečí zápis do katastra nehnuteľností. 
V prípade jednoduchých uzavretých parciel 
bude stačiť len zmluvný prevod daru.

V tomto smere budeme postupne oslovo-
vať vlastníkov takýchto pozemkov za účelom 
vysporiadania majetkov, aby mohli trebárs 
riešiť stavebné povolenie alebo rozdelenie 
parciel.

 Dotácia pre knižnicu
Verejná knižnica Jána Bocatia Košice pred-

ložila žiadosť na dotáciu vo výške 600 € na 
akciu „Leto s knihou v parku“ za účelom náku-
pu kníh pre miestnu pobočku V Barci Miestne 
zastupiteľstvo mestskej časti Košice – Barca 
schválilo poskytnutie dotácie vo výške 600,- 
Eur pre Verejnú knižnicu Jána Bocatia a po-
veruje starostu vykonať zmeny v rozpočte 
rozpočtovým opatrením.

Prvá úprava rozpočtu na rok 2016
Miestne zastupiteľstvo prerokovalo 1. úp-

ravu rozpočtu pre rok 2016 podľa predlo-
ženého návrhu a po stanovisku fi nančnej 
komisie a hlavného kontrolóra návrh schválilo 
v nasledovnom rozsahu: 

zníženie bežných príjmov o 3.000,- €
zvýšenie kapitálových príjmov o 3.000,- €
zníženie bežných výdavkov o 550,- €,
zvýšenie kapitálových výdavkov o 3.850,- €,

pričom celkový rozpočet zostáva prebytkový 
v objeme:

Príjmy 606.771,- €
Výdavky 605.826,- €.

Úprava uznesení
V súvislosti s požiadavkou Katastrálneho 

úradu vo veci uznesení k jednotlivým zmlu-
vám k pozemkom na ulici Zemianska, bolo 
potrebné schváliť prijatie nových uznesení 
s aktuálnym číslovaním novovytvorených par-
ciel, a to bez dopadu na ostatné ustanovenia 
s tým, že bude dopracovaný 1. doplnok k prí-
slušnej zmluve.

Návrh zmluvy o nájme 
poľnohospodárskych pozemkov

V bode 13 Agro Valaliky požiadalo mest-

skú časť o prenájom pozemkov č. p. E 1493 
or.p. LV 936 o výmere 1690 m2 a parcely č. 
E 1494 or.p. LV 936 o výmere 1237 m2, t.j. 
celkom výmera 2927 m2 na obdobie 5 rokov 
s nájmom 50 € za hektár.

Mestská časť k zaslanej nájomnej zmluve 
zaslala pripomienky, ktoré Agro Valaliky chce 
len čiastočne akceptovať.

Nakoľko sa jedná o nájom nehnuteľnos-
ti, je potrebné predmetný návrh prerokovať 
v zastupiteľstve a odsúhlasiť.

Miestne zastupiteľstvo prenájom neodsú-
hlasilo. 

Osobitný zreteľ
V nadväznosti na všeobecne platnú legis-

latívu v súlade s platným všeobecne záväz-
ným nariadením o prevádzkovom poriadku 
pre pohrebisko na území Mestskej časti Košice 
– Barca, súčasťou ktorého je aj cenník poh-
rebných služieb, bolo navrhnuté miestnemu 
zastupiteľstvu schváliť prenájom hrobových 
miest na par. č. 587 vedenej na LV 936, k.ú. 
Barca, druh pozemku : ostatná plocha, ako 
prípad hodný osobitného zreteľa, v súlade so 
zákonom 138/1990 Zb. § 9a, ods. 9 písm. c) 
o majetku obci. Miestne zastupiteľstvo uzne-
senie schválilo.

Zrušenie uznesenia
Na návrh hlavného kontrolóra s pouka-

zom na postupné ozdravovanie fi nančného 
hospodárenia mestskej časti, hospodárne, 
účelné a efektívne vynakladanie verejných 
prostriedkov nie je potrebné v roku 2017 vy-
užívať kontokorent a navrhla zrušiť uznesenie 
č. 150/12/2012 k termínu ukončenia platnej 
zmluvy, čo miestne zastupiteľstvo schválilo.

Informácia o smernici
Starosta predložil vo forme informácie Ser-

nicu pre výkon fi nančnej kontroly v Mestskej 
časti Košice – Barca v nadväznosti na platnú 
legislatívu a konkretizáciu kontroly, miestne 
zastupiteľstvo vzalo na vedomie.

Informácia o úprave hraníc
V nadväznosti na návrh úpravy hraníc me-

dzi MČ Barca - a JUH, ktorý bol v decembri 
odsúhlasený miestnymi zastupiteľstvami a za-
slaný na magistrát, po opakovanom rokovaní 
na úrovni mesta Košice bol upravený a kon-
kretizovaný návrh zaslaný na mestské časti 
k odsúhlaseniu pred zaradením do MsZ.

Na základe stanoviska stavebnej komi-
sie MZ bol predmetný návrh predložený na 
magistrát s ďalšou úpravou (viď žltá grafi ka) 
v stanovisku zo dňa 5.5. 2016. Listom riaditeľa 
magistrátu zo dňa 27.5.2016 nám bolo ozná-
mené, že s touto úpravou naviac mesto nesú-
hlasí a trvá na pôvodnom návrhu, t.j. modro 

- červená hranica. Starosta navrhol miestne-
mu zastupiteľstvu zaujať súhlasné stanovisko 
k tejto hranici, aby sa mohlo postúpiť aspoň 
k riešeniu súčasného problému, čo poslanci 
odsúhlasili.

Plán zasadnutí miestneho zastupiteľstva 
v II. polroku

V nadväznosti zabezpečenie priebež-
nej činnosti miestnej samosprávy v nadväz-
nosti na zasadnutie MZ mesta Košice (12.9. 
a 12.12.) navrhujem nasledovný plán riadnych 
zasadnutí miestneho zastupiteľstva 

• 21. septembra 2016
• 14. decembra 2016

Vzácna návšteva
Starosta mestskej časti dňa 4. mája prijal 

pani grófku Dr. Agnes Szendey, z Viedne, 
ktorá je potomkom rodu Bárczayovcov. Rod 
Bárczay patrí k významným rodom v rámci 
Európy, v súčasnosti je tu už 29. generácia 
rodu.

Pani grófku som oboznámil so súčasným 
stavom Barce i postavením v rámci Košíc, 
ukázal som jej súčasnú Barcu, park a vykonali 
sme aj prehliadku Zichyho kaštieľa i Bárczay-
ho, poskytol historické fotografi e a ešte pred-
tým som jej venoval knihu o Barci, i brožúrku 
k 800. výročiu prvej písomnej zmienky Okrem 
iného zisťovala možnosti ohľadom budúco-
ročného stretnutia potomkov roku Bárczay 
z celej Európy, ktorí by sa mali stretnúť v Barci, 
resp. v Košiciach začiatkom jesene budúceho 
roku.

27. snem ZMOSu
V dňoch 18. - 19.5. sa starosta mestskej 

časti ako delegát zúčastnil 27. snemu ZMOS, 
ktorý sa konal v areáli Incheba v Bratislave. 
V úvode vystúpil predseda ZMOS Michal 
Sýkora s hodnotiacou správou o činnosti od 
26. snemu, kde osobitne vyzdvihol úspešnú 
spoluprácu s vládou pri riešenie legislatívnych 
potrieb obcí a miest. Nasledovali vystúpenia 
ústavných predstaviteľov -predsedu parla-
mentu pána Danku, predsedu vlády pána Fica 
a za neprítomného pána prezidenta Kisku bol 
prečítaný list. Nasledovali ďalšie vystúpenia 
hostí a delegátov, vrátane niektorých minis-
trov, ktorí poukazovali na dobrú spoluprácu 
so ZMOS. Snemu sa zúčastnilo 588 delegátov, 
t.j. 82 primátorov a starostov mestských častí 
Bratislavy i Košíc a 506 starostov. Po diskusii 
boli prijaté základné dokumenty - zmena 
stanov, stanovenie priorít činnosti ZMOS po 
27. sneme ZMOS. V rámci vystúpení a diskusii 
odzneli zaujímavé a prospešné diskusné prís-
pevky, ktorým sa bude ZMOS venovať po-
stupne vo svojej činnosti.

Z rokovaní
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Športová olympiáda seniorov

Oprava komunikácií v Barci

Športové súťaže seniorov podporujú projekt 
Košice, Európske mesto športu 2016, do ktoré-
ho sa medzi prvými zapojili Klub kresťanských 
dôchodcov a Seniorklub z Barce.

Termín konania: 25. máj 2016
Miesto konania: Košice-Barca, miestny park
Športové súťaže: hod loptičkou na cieľ, 

hod šípkami, kop loptou do bránky, hod krúž-
kom na cieľ a štafetový beh 3x30 m

Výsledková listina:
Hod loptičkou: 
1. Ľ. Zemanová, 2. L. Vilček, 3. M. Milkovičová
Hod šípkami: 
1. D. Rácz, 2. J. Lacko, 3. A. Hamráková
Kop do bránky: 
1. I. Obermanová, 2. D. Rácz, 3. J. Lacko
Hod krúžkami: 
1. V. Riková, 2. A. Hamráková, 3. M. Gabzdilová
Štafeta: 
1. L.Dragún, D. Rácz, M. Vargová
2. M. Babjaková, E. Drangová, A. Glušková
3. M. Milkovičová, O. Milkovič, M. Daruová

Za celkové prvenstvo pohár starostu
MČ Košice - Barca získal Daniel Rácz.
Seniorská olympiáda sa konala pod záštitou 

starostu MČ Košice – Barca p. Františka Krištofa.
Organizačný výbor tvorili členovia športovej 

komisie pri MZ: Ing. D. Antal, D. Pracko, MUDr. 

B. Buľková, Mgr. M. Krajňáková, predseda Rady 
seniorov mesta Košice JUDr. J. Caban na čele 
s Mgr. I. Sidorom, poslancom MsZ mesta Košice, 
ktorým patrí vrelé poďakovanie za vynaloženú 
námahu pre toto mimoriadne úspešné senior-
ské podujatie. 

Do športových súťaží sa zapojilo vyše 60 
členov obidvoch klubov v Barci a bolo plné 
zdravého športového elánu, radosti z pohybu 

aj hrdosti zo získaných medailí. K zdarnému 
priebehu tejto akcie prispeli aj zamestnanci 
miestneho úradu, dievčatá Matičiarky s aktuál-
ne zloženými častuškami a hudobná produkcia 
pána Jozefa  Taiša, ktorým tiež patrí poďakova-
nie. Na záver sa všetci posilnili chutným gulá-
šom.                                       Marcela Daruová
Po ofi ciálnych príhovoroch zaspievané boli „častušky“,  tu je jedna z nich: 
Športový deň seniorov (nápev - Biela ruža rozkvitala...)
Košice sú mestom športu, radi sa zapojíme.
Športové hry, mi  Barčania, s radosťou podporíme.
V Barci pri jazere v parku, štafetu pobežíme.
Zdravým športom a pohybom svoje telo spevníme.
Kop na bránku a hod krúžkom, ale aj šípky na cieľ.
 Každý si tu radosť spravil a do športu zapojil.
My Barčania ďakujeme aj nášmu starostovi. 
Kriketovou loptičkou si hodíme na cieľ daný.
Zatlieskajme, šport podporme, dnes je pre nás veľký deň.
Seniorské športové dni, nech je to náš stály cieľ.

V pôvodnom zámere opráv bola plánova-
ná oprava komunikácií Barčianska – Abovská 
– Hečkova – kde premáva MHD plánovaná v 
roku 2008. 

Konečne po rokoch a opakovaných žiados-
tiach, rokovaní s pánom primátorom Rašim, 

riaditeľom Lazúrom i pracovníkmi správy ko-
munikácií sa podarilo zaradiť do opráv uvedené 
ulice v tomto roku, za čo aj touto cestou ďaku-
jem vedeniu mesta Košice.

Zároveň prosím o strpenie a trpezlivosť 
občanov bývajúcich v týchto lokalitách, ako aj 
vodičov a občanov, ktorí týmito lokalitami pre-
chádzajú, či sa musia prispôsobiť zmene MHD, 
nakoľko oprava asfaltu sa 
vykonáva za plnej prevádz-
ky s dopravnými obmedze-
niami - zjednosmernenie.

Verím, že po ukončení 
akcie budeme všetci spo-
kojní na desiatky rokov.
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Dňa 24. mája sa v popoludňajších hodinách 
nad časťou Barce prehnala mimoriadna búrka 
s prívalom krúp a dažďa, ktorý trval len niekoľko 
minút, no dosiahol obrovské rozmery.

Pole nad Horovovou ulicou sa vylialo na uli-
cu Svetlä, na Teplého sa zvýšila prívalová vlna 
na zemine a rozkopávke pri oprave plynu a tá 
vrazila do niektorých dvorov a domov až na uli-
ci Abovská. Na fotografi i p. Bruna Gerdu, resp. 
na niekoľkominútovom kamerovom zázname  je 
zachytená voda na ulici Teplého v celom priereze 
vozovky, ktorú jestvujúca kanalizácia nedokázala 
zachytiť a voda tiekla po celej Abovskej, pričom 
aj tu vyvierala voda z kanálu, nakoľko bol plný.

Na mieste zasahovali hasiči záchranného zbo-
ru, starosta, zamestnanci mestskej časti, kontak-
tovaní boli aj zástupcovia príslušných organizácií 

i zástupca CO mesta Košice. Po vykonaní základ-
ných opatrení následne boli urobené príslušné 

opravy komunikácie a v prie-
behu 24. týždňa mestská časť 
zabezpečila vyčistenie kana-
lizačných vpústí v časti Tatry 
a Svetlá až po Abovskú.  

Posledná väčšia búrka 
v 25.týždni v ranných hodi-
nách i napriek prívalu vody 
z predmetného poľa bola 
kanalizáciou zvládnuta, dúfaj-
me, že tak bude i ďalej s tým, 
že postupne sa prijímajú na 
úrovni mestskej časti ďalšie 
opatrenia.

Sviatosť birmovania po niekoľkomesačnej príprave 
vysluhoval dňa 12. júna otec arcibiskup Mons. Alojz Tkáč 

v Barčianskom farskom kostole sv. Petra a Pavla. 
Sviatosť birmovania celkom prijalo 81 birmovancov 

ako posilu do ďalšieho života. 
Slávnostnú atmosféru birmovky dokumentujú fotografi e 

pána Zdenka Plšíka, z ktorých vyberáme:

Birmovka v Barci

Nadmerné zrážky
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Dňa 4.júna bolo slávnostné otvorenie viacú-
čelového ihriska pri Základnej škole na Abovskej 
36 za účasti pána primátora Richarda Rašiho, 
starostu Františka Krištofa, poslancov miestne-
ho zastupiteľstva, rodičov a žiakov. Po krátkom 

kultúrnom programe pán prímátor a starosta 
krátkym príhovorom pozdravili prítomných a 
pán riaditeľ Mgr. Miroslav Gajdoš predniesol 
nasledovný príhovor :

Vážený pán primátor, vážený pán starosta, 
hostia, kolegyne, kolegovia a milí žiaci!

Dnešný deň sa veľkými písmenami zapíše 
do histórie našej školy. Na starom betónovom 
ihrisku, kde stála telocvičňa, ktorú svojpomocne 
vybudovali starí a prastarí rodičia dnešných žia-
kov, vyrástlo nové moderné ihrisko. 

Som veľmi rád, že sa dnes stretávame za prí-
tomnosti tak vzácnych hostí na otvorení nového 
multifunkčného ihriska, ktoré bude slúžiť pre 
športové podujatia a pohybové aktivity našich 
žiakov. 

V mene nás všetkých sa chcem poďakovať 
Úradu vlády SR pánovi predsedovi vlády SR Ró-
bertovi Ficovi , taktiež Magistrátu mesta Košice 
p. primátorovi Richardovi Rašimu za poskytnu-
tie fi nančných prostriedkov na vybudovanie ih-
riska. Veľké poďakovanie patrí aj pánovi Igorovi 
Sidorovi, ktorý sa veľkou mierou zaslúžil o zrea-
lizovanie tohto projektu. 

Cesta k vybudovaniu ihriska nebola celkom 

jednoduchá. Po uznesení vlády a súhlasnom 
stanovisku Mesta sme sa rozhodovali o umiest-
není ihriska, o jeho povrchu a vybavenosti. 
Chceli sme ihrisko s mantinelmi, basketbalový-
mi košmi, sieťami a moderným trávnatým po-
vrchom. Do súťaže o túto zákazku sa zapojilo 
6 fi riem, z ktorých iba fi rma PESMENPOL spol. 
s.r.o. Prešov bola schopná vybudovať ihrisko 
podľa našich predstáv, projektovej dokumentá-
cie a fi nančných možností.

Som presvedčený, že všetci ako tu stojíme, 
sa už tešíme na chvíle, ktoré strávime na ihrisku 
a budeme si môcť zahrať svoj obľúbený šport 
alebo svoje hry. Na tomto ihrisku budeme môcť 
hrávať hádzanú, minifutbal, fl orbal, volejbal 
a tenis. Okrem povinnej telesnej výchovy bu-
dete mať možnosť využívať ihrisko aj v popo-
ludňajších hodinách na rôzne súťaže, turnaje na 
svoje si prídu aj žiaci navštevujúci ŠKD a obyva-
telia Mestskej časti Barca. 

Vážme si možnosti, ktorej sa nám dostalo, 
udržiavajme ihrisko v poriadku, aby vydrža-
lo aspoň toľko ako predchádzajúca telocvičňa 
umiestnená na tomto mieste. 

Ešte viac napovie fotoreportáž 
pána Petra Perháča.

Základná škola má 
viacúčelové ihrisko
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V katolíckych kostoloch je oltár stredobodom vzdávania vďaky, ktoré sa 
uskutočňuje Eucharistiou, okolo neho sa v určitom zmysle zoraďujú všetky 
obrady Cirkvi.

Vo farskom kostole sv. Petra a Pavla bol „prepožičaný drevený oltár “, ktorý 
od 29.júna nahradil kamenný. Inšpiráciou pri výbere dizajnu oltára bol oltár, 
ktorý je v benediktínskom kláštore v Pannonhalme v Maďarsku, ktorý projek-
toval svetoznámy architekt John Pawson. 

Z kameňa – pieskovca okrem oltára je zhotovená aj kazateľnica a podsta-
vec pod Bohostánkom.

Slávnostné posvätenie oltára vykonal pri slávnostnej večernej svätej omši 
v deň patrónov našej farnosti sv. Petra a Pavla otec arcibiskup Mons. Bernard 
Bober. Vo svojej homílii vyzdvihol dôležitosť zveľaďovania chrámu i obetu 
všetkých, ktorí akýmkoľvek spôsobom k tomu prispeli. 

Malá fotoreportáž :

Rodičia na slovíčko

Nový oltár vo farskom kostole
Ko

šic
ké

 le
tis

ko
id

e ď
al

ej
 d

o 
sv

et
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krátko po 9. hodine pri-
stálo na medzinárodnom 
letisku Košice – Barca  
lietadlo spoločnosti Tur-
kisch Airlines. Otvorilo 
sa tak spojenie Košíc s Is-
tanbulom, cez ktoré spojí 
Košice so svetom s viac 
ako 285 destináciami 
v sieti Turkish Airlines. 

Po slávnostnom uví-
taní na letisku sa usku-
točnila v priestoroch haly 
letiska slávnosť za účas-
ti množstva pozvaných 
hostí, vrátane príhovorov 
zástupcov verejnej a štát-
nej správy i  zástupcov le-
teckých spoločností. 

Mgr. Milan Kolcun v dňoch 3. – 5.júna t.r. organizoval v našej mestskej časti „potulky“. Stret-
nutie bolo pri pamätníku Jana Pavla II. a ukončenie potuliek na miestnom úrade v kaštieli, kde 
ich privítal pán starosta. Potuliek sa zúčastnilo 640 platiacich návštevníkov, deti boli zadarmo. 
Kto sa nezúčastnil a chce si pozrieť potulky, sú zdokumentované na adrese :
http://www.kosice.estranky.sk/clanky/potulky-mestom/barca-ako-ju-nepoznate.html

Potulky Barcou

V týchto dňoch začínajú prázdniny, voľný čas 
tak pre deti ako aj dospievajúcich, či mládež a 
naskytá sa otázka, čo s voľným časom? Nastu-
pujú rôzne „stretávky“, spoločné akcie.

Je potrebné nájsť vhodný spôsob jeho vy-
užitia vhodným usmernením, či kontrolou jeho 
využitia.. V poslednom období sa aj v našej 
mestskej časti vyskytli podozrenia na pohyb po-
chybných osôb s ponukou omamných látok pre 
mládež, či mládež pod ich plyvom, nehovoriac 

o možnom výskyte „malých“ rodinných problé-
mov, keď miznú fi nancie, či drahšie veci. 

Zo strany mestskej časti sme požiadali po-
líciu štátnu i mestskú na zvýšenú kontrolu po-
hybu „pochybných“ ľudí s možnosťou ponuky 
omamných látok, či inej nekalej činnosti. Takže 
zvýšte trochu pozornosť aj Vy, rodičia a nie-
ktoré veci radšej preverte, prípadne konkrétne 
zistenia nahláste na políciu, aby potom nebolo 
neskoro.
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Mestská časť Košice – Barca, Mestská časť Ko-
šice – Šebastovce, poslanec MsZ Mgr. Igor Sidor, 
PhD., MBA a MOTOR-CAR Košice v spolupráci 
s OZ Šport do Košíc zorganizovali Športový deň 
detí, ktorý sa uskutočnil v sobotu, 4. Júna od 
9,00 hod. do 13,00 hod. na futbalovom ihrisku 
FK Barca. 

Pre deti boli pripravené rôzne súťaže a at-
rakcie, ukážky netradičných športov, autosalón, 
kreatívne tvorivé dielne, bábkové divadlo, Šar-
kan show, kúzelník, rôzna technika vr. ukážok 
a sladké odmeny, vrátane občerstvenia.

Bližšie o atmosfére napovie malá
fotoreportáž, resp. fotografi e z akcie nájdete na:

www.sportdokosic.sk

Deň športu v materskej škole
Poďakovanie

Športový   deň 
detí

• Ďakujeme p. Krištofovi starostovi MČ Barca  
aj poslancom MZ  za zabezpečenie športových 
aktivít na tejto akcii.

• Ďakujeme pedagogickému zboru aj nepe-
dagogickým zamestnancom   za aktívnu prípra-
vu programu na akciu .

• Hlavne gratulujeme detičkám za ich per-
fektné zvládnutie krátkych kultúrnych vystúpení 
a za účasť na  všetkých športových disciplínach 
za ktoré obdŕžali medaile.  

• Ďakujeme rodičom za donesenie občer-
stvenia a koláčikov.

Úsmevy detí a ich rodičov (viď fotografi e) pri 
vystúpeniach a vystúpenými kúzelníka Gabiho 

(www.kuzelníkgabi.sk) svedčia o vydarenej akcii. 
Veríme, že nájdeme opäť aj na budúci rok 

prostriedky a hlavne chuť na zorganizovanie 
podobných akcii kde výsledkom bude pohoda, 
úsmev a družnosť obyvateľov MČ Barce.

Podporovatelia:
• Rodičia MŠ Barca 
• Magistrát Košíc
• Mestská časť Košice - Barca
• Penzión Barca 
• Poslanec MČ Barca p. Dušan Pracko 

Ing. Milan Valent 
Predseda ZRMŠ Barca

Opäť, už po tretí krát sa uskutočnila úspešná  koncoročná akcia  pre naše ratolesti v zá-
hrade MŠ Barca, a to dňa 17.6.2016. Tentokrát to bolo pod záštitou ZRMŠ a  Starostu MČ 
Barca v ideách „Košice Európske mesto športu“.

Dňa 17.6.2016 sa v našej MŠ Hečkova 13, 
Košice uskutočnil „Deň športu“, ktorý sme orga-
nizovali v spolupráci ZR pri MŠ, MČ Barca a MŠ.

Tento rok je výnimočný tým, že Košice získa-
li titul Európske mesto športu a my s radosťou 
podporujeme myšlienku športu a chceme uká-
zať radosť z pohybu a zážitok čestného zápo-
lenia.

Na túto akciu sme sa tešili všetci spoločne aj 
s našimi deťmi, s ktorými sme pripravili okrem 
súťaží aj krátky kultúrny program.

Chcela by som poďakovať všetkým peda-
gogickým aj nepedagogickým zamestnancom 
materskej školy, hlavne p. uč. Guľovej a Boldi-
žárovej, ktoré mali túto akciu na starosti a ešte 
naviac vytvorili z PET fľaší identické logo - Ko-
šice 2016 Európske mesto športu, ktoré má dy-
namický motív a je symbolom pre všetky športy.

Verím, že sa všetci dobre cítili, pretože naša 
aktivita bola určite úspešná.

Daňová Alena - riaditeľka
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Dňa 10.3. sa uskutočnilo otvorenie výstavy 
architektonických prác študentov stavebnej fa-
kulty, ktorí vypracovali návrhy štúdií rekonštruk-
cií niektorých budov v mestskej časti, konkrétne 
zdravotného strediska, stacionárneho zariade-
nia, kultúrneho domu, reštaurácie .... Po uvítaní 
prítomných starostom a spolupráci s Technickou 

univerzitou otvoril výstavu slávnostným prího-
vorom prof. Ing. Vincent Kvočák, PhD., dekan 
Stavebnej fakulty Technickej univerzity  v Koši-
ciach. K spolupráci TU a mestskej časti, osobitne 
so zameraním na vízie rozvoja mestskej časti s 
krátkym príhovorom vystúpil aj Ing. arch. Miro-
slav Čech.

Výstava štúdií

V nedeľu 1. mája sa v kaplnke 
domova dôchodcov „VIA LUX“ 

konala odpustová slávnosť 
k úcte 

svätého Richarda Pampuriho - 
patróna kaplnky.

Srdečná vďaka patrí 
pánovi Goronovi, 

ktorý prispel 
k slávnosti sladkým koláčikom 

z jeho pekárne. 

Odpustová 
slávnosť - 

poďakovaniePrírastky v parku

Tento rok sa v Barčianskom parku po-
darilo páru labutí veľkých vyviesť 5 malých 
labutí, husi labuťovité tento rok nevyviedli 
žiadne mladé a kačice divé – tých bol ne-
úrekom.

Pri prechádzke parkom máte možnosť 
ich stretnúť či už na paši alebo na vode.
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■ Kaleráb
Neobsahuje takmer žiaden tuk a má málo 

kalórií. Aj to je dôvodom, prečo sa častokrát 
dostáva do jedálnička osôb, ktoré chudnú. 
Osobám, ktoré sa snažia obmedzovať sachari-
dy, poslúžia plátky kalerábu ako chlebík. Dá sa 
na ne naložiť skutočne čokoľvek a môžu sa aj 
podobne ako sendviče, natrieť maslom. Kale-
ráb obsahuje veľa vitamínu C: Už 100 gramov 
pokrýva našu dennú potrebu. Tento sladkastý 
druh zeleniny sa však môže pýšiť aj vitamínom 
A, K a tiež niacínom, biotínom a kyselinou lis-
tovou. Horčičné oleje, ktoré sa v kalerábe na-
chádzajú, podporujú imunitný systém a majú 
blahodarný vplyv na žalúdok, črevá a vôbec, 
celé telo. Pre všetkých, ktorí bojujú s citlivým 
žalúdkom a črevami, ľahko stráviteľný kaleráb 
je výbornou voľbou. Menej známe je, že veľké 
množstvo vitamínov a minerálnych látok obsa-
hujú aj kalerábové listy. Dokonca až trikrát viac 
ako v samotnej hľuze. Preto je výhodné jesť ich 
tiež. 100 gramov kalerábu obsahuje 24 kalórií. 
2 g bielkovín, 0,1 g tuku, 3,7 g sacharidov a 1,4 
g balastných látok.

Ak je to možné, kupujte kaleráb aj so zdra-
vými listami. Tie totiž veľa napovedia o jeho 
čerstvosti. Ak sú totiž listy pekné zelené, kale-
ráb je určite kvalitný. Šupa kalerábu by zas mala 
byť nepoškodená a hladká. Oplatí sa tiež dr-
žať celkom jednoduchého pravidla: Čím menší 
kaleráb, tým chutnejší, pretože tie najväčšie už 
spravidla bývajú drevnaté. Čo sa týka sklado-
vania, kaleráb vydrží v chladničke pokojne aj 
týždeň. Vhodné je však dať ho do plastového 
vrecka.

Svetlozelené kalerábové listy sú nielen zdra-
vé, ale aj chutia úžasne. Obsahujú veľa živín – 
škoda ich vyhodiť! Odstráňte preto len veľké 
listy, ktoré nevyzerajú čerstvo. Ostatné dôkladne 
umyte, nechajte odkvapkať, nakrájajte nadrob-

no a pridajte napríklad do zeleninového šalátu. 
Listy sa ale hodia aj do polievok či omáčok, ob-
sahujú asi 50 percent cenných horčičných ole-
jov, ktoré sa uvoľňujú pri dusení. Hľuza kalerábu 
zas najviac chutí surová. A tiež má najviac živín! 
Ak sa kaleráb rozhodneme variť, potom naozaj 
krátky čas, inak stratí svoje chutné čaro.

■ KEL
Kel je studňa vitamínu C. Najznámejší vita-

mín, ktorý je pre telo, imunitu, aj vitalitu číslo 
jedna. Kel ho obsahuje v surovom stave 4,5-krát 
viac ako špenát a šálka kelu má viac vitamínu C 
ako celý pomaranč. Varením sa vitamín likvidu-
je, takže šaláty so surovým kelom určite treba 
mať v letnej ponuke na stole.

Najviac vitamínu K -  neexistuje plodina, kto-
rá by mala viac vitamínu K ako kel. Ten je osožný 
najmä ženám pri boji s osteoporózou, rovnako 
je pomocníkom v prevencii kardiovaskulárnych 
ochorení. Jedna šálka kelu má 7-krát vyšší ob-
sah vitamínu K, ako je potrebná denné dávka. 
Kel je skutočne silný kaliber, preto aj málo stačí, 
aby telu významne prospel. Tým to však nekon-

čí, kel má ohromné zásoby vitamínu A, skupiny 
B aj betakaroténu.

Znížene cholesterolu -  je skutočným exper-
tom na znižovanie hladiny cholesterolu v krvi. 
Pitie kelovej šťavy každý deň má na organizmus 
priam zázračný vplyv. Dobrý cholesterol sa zvý-
šil o 27%, ten zlý klesol o 10%. Táto vlastnosť 
kelu sa neničí ani dusením. Pre jeho silu však 
platí, že dlhšie užívanie môže spôsobovať prob-
lémy a preto platí, že všetko s mierou.

Podpora pre unavené oči - kto ich z toľkého 
sledovania mobilu, obrazovky počítača a tele-
vízie nemá? Kel je skvelý na podporu ostrého 
videnia aj v neskoršom veku, výrazne spomaľuje 
proces starnutia oka a zabraňuje vekom pod-
mienenej degenerácii makuly a vzniku šedého 
zákalu. málo kalórií a nízky glykemický index, čo 
z kelu robí skvelú  zložku redukčnej stravy. To 
však nie je všetko. Kel ma vysoký obsah vody, 
preto je skvelou voľbou počas horúčav. Osvie-
žuje a hydratuje telo. Pritom obsahuje celý rad 
minerálov a mnoho bielkovín, takže zasýti na 
dlhé obdobie. 

éh š lá čí k l á h é á b i í A k i

Barčianska
kvapka

V zasadačke miestneho úradu v Košiciach - 
Barci na Abovskej ulici 32 sa uskutočnila dňa 
16.5. 2016 „Barčianska kvapka“ už po 15.- krát, 
ktorú organizovali MS SČK a starosta MČ v spo-
lupráci s NTS (Národnou transfúznou službou 
SR). Darovať cennú tekutinu prišlo 23 darcov, 
z toho 17 mužov a 6 žien. Privítali sme aj dvoch 
prvodarcov, a to pána Martina Kollára a p. Ra-
dovana Milkoviča. 

Na rokovaní u pána starostu bola pani ria-
diteľka ÚzS SČK Košice - Mesto, MVDr. Lucia 
Cangárová, ktorá prišla pozdraviť aj darcov krvi. 

eninoiu sa aj no a pridajte napríklad doo zele

má
čas

é ch
ať sa
ebík. 

á málo 
stokrát 
hudnú. 
achari-
 Dá sa 

id jte napríklad do zelel

Inzercia - ponuka Robím šperky, decoupage, 

sviečky, parfémy, mydla, 

maľujem hodváb 

a iné ručné práce.

Bližšie informácie:

zavackagabriela@gmail.comilustračné foto
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Inzecia

Opuchy - ide o vážny problém.
Kazia estetický dojem, sú nepríjemné až bo-

lestivé a môžu byť známkou vážneho ochore-
nia. Reč je o opuchoch dolných končatín.

Opuchy - vznikajú v mäkkých tkanivách 
v dôsledku hromadenia tekutiny v medzibunko-
vých priestoroch. Jestvuje celý rad príčin. V prí-
pade dolných končatín patria k najčastejším 
problémy so žilami alebo s lymfatickým systé-
mom, úrazové a poúrazové stavy, kardiologické 
problémy, ochorenie obličiek, pečene, prípadne 
zle fungujúca štítna žľaza.

Kde je príčina?

Pri  opuchu dolných končatín je vždy nutné 
najprv zistiť príčinu, prečo opuch vznikol. Či ide 
o ortopedickú záležitosť, alebo  či problém sú-
visí s celkovým interným ochorením.

Pokiaľ dôjde k vzniku opuchov a tie sa opa-
kujú, je vhodné navštíviť svojho praktického 
lekára, ktorý navrhne ďalší postup. V prípade 
nejasností či potrebe podrobnejšieho vyšetre-
nia môže pacienta odoslať  do internej ambu-
lancie, na špecializované kardio - angiologické 
pracovisko, prípadne na dermatológiu, či orto-
pédiu.

Ťažkosti so žilami

Opuchy vznikajúce ako dôsledok problému 
so žilovým systémom dolných končatín sú cha-
rakteristické tým, že nepostihujú obe končatiny 
naraz či rovnakou mierou.

Akútne príčiny - akútna žilová trombóza, 
úraz, príliš tesná sadra,prípadne iná fi xácia brá-
niaca voľnému prietoku  krvi.

Chronické príčiny - najčastejšie ide o varixy, 
ľudovo nazývané kŕčové žily, chronický trombo-
tický uzáver povrchových či hlbokých žíl. Menej 
častou, ale závažnou príčinou je nádor alebo 
patologické zväčšenie uzlín v panvovej alebo 
slabinovej oblasti, ktoré spôsobujú tlak na cievy 
dolnej končatiny.

Opuchy v dôsledku poškodenia či zhoršenia 
krvného zásobenia, sú obvykle mäkké, elastické 
a môžu byť bolestivé na pohmat. Farba kože 
postihnutej končatiny sa v dôsledku zlého pre-
krvenia mení.

Opuch končatiny pri trombóze je väčšinou 
jednostranný, na pohmat môže byť bolestivý, 
samovoľne neustupuje a má tendenciu sa zväč-
šovať. Často vzniká po úrazoch pri znehybnení 
končatinany alebo sa vyvíja po dlhom cestovaní, 
kedy viazne prietok krvi žilovým systémom.

Kŕčové žily - varixy 
dolných končatín

Sú príznakom chronického žilového ocho-
renia, žilovej nedostatočnosti, ktorá sa pre-
javuje mravčením, bolestivosťou, opuchmi, 
či nevzhľadným sfarbením podkožia končatín.

Varixy sú najčastejšou príčinou opuchov dol-
ných končatín. Ich vznik súvisí s nedostatočným 
fungovaním chlopní v povrchovom žilovom 
systéme. Pri ich zlom fungovaní sa krv v žilách 
začne hromadiť, následne sa žily rozširujú, vy-
víjajú sa pletence a tie spôsobujú mnohé prob-
lémy. Prevenciou kŕčových žíl je zdravý životný 
štýl, vrátane vhodného pohybu .Nosenie kom-
presných pančúch, aplikácia špeciálnych gélov 
a krémov, užívanie liekov a doplnkov stravy, 
ktoré spevňujú žilovú stenu, či chirurgické od-
stránenie varixov.

Desatoro prevencie kŕčových žíl

• Rozhýbte nohy cez deň - krátka prechádz-
ka, cvičenie nôh.

• Športujte - vyberte si správne športy 
a športujte ( plávanie, bicyklovanie, beh, chô-
dza, gymnastické cviky, tanec.)

• Jedzte zdravo - zamedzte nadváhe a záp-
che jedlom bohatým na vlákninu, nezabudnite 
na dostatočný príjem tekutín.

• Noste obuv s nízkym podpätkom - ideálne 
topánky s podpätkom vysokým 3 - 4 cm.

• Rozhýbte nohy pred spaním - zdvihnutím 
nôh a precvičením tesne pred spaním.

• Noste pohodlné oblečenie - zmeňte štýl 
obliekania, nie príliš úzke ani sťahujúce obleče-
nie.

• Doprajte si chladivé osvieženie - denné 
osprchovanie chladnou vodou pred uložením 
k spánku.

• Schovajte sa do tieňa - nevystavujte sa 
slnku a prehrievaniu organizmu v horúcich kú-
peľoch a saunách. neodporúčajú sa procedúry 
s horúcim voskom, podlahové kúrenie.

• Často sa masírujte - vhodné sú masáže 
v smere žilnej cirkulácie, teda od členka nahor.

• Navštívte lekára - už pri prvých príznakoch 
neváhajte navštíviť lekára. Zanedbaná liečba 
môže viesť až k amputácii končatiny.

Lymfatické opuchy

 Pri zlej funkcii lymfatického systému sa 
opuch rozvíja od prstov a priehlavkov nohy, po-
stupne sa zhoršuje a posúva sa vyššie po dolnej 
končatine.

Opuch je na pohmat pevný, tuhý až gumovi-
tý a nebolestivý. Stav sa výrazne nezlepší ani pri 
pokojovom režime. Tieto opuchy môžu súvisieť 
s vrodenými chybami či poškodením lymfatic-
kých ciev typu ruže (erysipel) alebo po úraze.

Liečba lymfatického opuchu je celková, stav 
výrazne zlepšia i špeciálne masáže  či lymfod-
renáže.

Keď za problémy môže 
srdce či obličky

K opuchom dolných končatín, najmä v okolí 
členkov ,môže dochádzať v dôsledku srdcové-
ho ochorenia. Vzniká mäkký opuch, ktorý sa 
tvorí na oboch končatinách a zhoršuje sa v prie-
behu dňa, najviac zvyčajne ku večeru. Cez noc, 
poležiačky naopak opuchy ustupujú.

V prípade obličiek opuch vzniká v dôsledku 
nedostatku bielkovín, ktoré sa strácajú chorými 
obličkami. Úlohou bielkovín je zadržiavať te-
kutinu v cievach a pokiaľ k tomu nedochádza, 
tekutina prestupuje cez cievnu stenu a hromadí 
sa v mäkkých tkanivách. Najprv opuch nastupu-
je v dolných končatinách a postupne sa tvoria 
opuchy mäkkých tkanív celého tela. Táto ťažká 
forma celkového opuchu sa odborne nazýva 
anasarka.

Spracovala: Monika Sedlákováv

Zdravotnícke okienko

Slušná pracujúca trojčlenná rodina 
hľadá do podnájmu dom v Barci. 

Tel. kontakt 0949 254 475.
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■ Čučoriedky
Okrem toho, že sú známe afrodiziakum, majú 

množstvo ďalších výhod, pre ktoré sa oplatí do-
priať si ich každý deň. Zlepšujú zrak, vďaka svojmu 
zloženiu uľavia očiam dlhodobo namiereným na 
počítač. Čistia tráviaci trakt, zabíjajú baktérie, obsa-
hujú vitamín C, železo, atioxidatny, mnoho minerá-
lov, sú skrátka malými pokladmi našich lesov a hôr.

■ Černice
Obsahujú málo známy vitamín K, ktorý je 

potrebný na správnu funkciu pečene, zabraňuje 
vzniku infekcií, je nevyhnutný na dobré zrážanie 
krvi a hlavne podporuje dlhovekosť. Černice sú 
nápomocné pri boji s rakovinou a význam sa im 
pripisuje aj ako preventívny činiteľ chrániaci pred 
rozvojom srdcovo – cievnych ochorení.

■ Červený melón
Stačí azda povedať, že 

táto sladká pochúťka je plná 
draslíka, antioxidantov, ka-
rotenoidov, sacharidov, vita-
mínu A, B6, a C, vápnika, ale 
aj zdravých bielkovín a  
vlákniny. Je to taký multivi-
tamín na tanieri. Preventív-
ne ho užívajte aj pri vypadávaní vlasov, alebo zlom 
zraku. Zvykne veľmi výrazne napomôcť zlepšeniu 
oboch diagnóz.

■ Ríbezle
Malá bobuľa strčí do vrecka farmaceutický aj 

kozmetický priemysel. Nervy posilňujú vitamíny 
skupiny B. Rovnako ako zdravú pokožku. Obsa-

hujú vitamín E, chrániaci bunky pred rakovinovým 
bujnením. Hodia sa na konzumáciu pri zápaloch 
dýchacích ciest, ale aj hemoroidoch, či vysokom 
krvnom tlaku. Maska z čiernych ríbezlí priamo na 
tvár sťahuje póry, dezinfi kuje, vyživuje a napína 
pleť. Určite sa oplatí vyskúšať ich účinky z vnútra 
aj z vonka.

Po pozitívnych ohlasoch zo súťaže vo varení 
gulášu pri príležitosti 800. výročia Barce v minulom 
roku, sme sa rozhodli zorganizovať pre našich ob-
čanov súťaž vo varení gulášu aj v tomto roku, a to 
na deň rozlúčky s prázdninami.

Prehliadku a ochutnávku svojho kulinárskeho 
umenia budú môcť jednotlivé prihlásené družstvá 
predviesť 27.8. 2015 v miestom parku v Barci. Sú-
ťaž sa bude isto niesť v duchu zábavy, hudby, dob-
rej nálady a neopísateľných vôní.

Do tejto súťaže sa môže prihlásiť každý, kto má 
chuť a odvahu popasovať sa so súperom.

Organizačné pokyny, 
pravidlá a priebeh súťaže:

Súťaže sa môžu zúčastniť družstvá, ktoré 
majú minimálne 3 členov a maximálne 5. Môžu 
byť rodinné, fi remné, uličné, susedské, priateľské, 
dôchodcovské, mládežnícke od 18 rokov, ženské, 
mužské, zmiešané a iné.

Družstvo si určí názov podľa vlastného uvá-
ženia, resp. podľa toho ako sa chce prezentovať, 
pretože pri hodnotení sa bude prihliadať aj na 
humor a zaujímavé nápady družstva v oblečení, 
prezentácii a servírovaní. Pri prihlásení družstva do 
súťaže obdrží zástupca družstva 20,00 € fi nančný 
príspevok na zakúpenie potrebných ingrediencií. 
Všetky suroviny a ingrediencie potrebné na varenie 
gulášu, kotlík a všetko potrebné náradie si zabez-
pečia súťažné družstvá samé a na svoje náklady. 
Družstvá sa musia prezentovať v deň súťaže v čase 
od 13,00 do 14,00 hod. u organizátora súťaže. 
Každé družstvo si na začiatku vyžrebuje číslo, pod 
ktorým odovzdá svoju hodnotiacu vzorku. Organi-
zátor zabezpečí miesto na varenie, drevo a prístup 

k pitnej vode. Družstvo pripraví guláš podľa vlast-
ného receptu počas konania súťaže a z vlastných 
surovín. Uvariť musí minimálne 10 litrov gulášu, 
ktorý musí obsahovať mäso. Iné ingrediencie sú na 
zvážení súťažiacich. Množstvo hodnotiacej vzorky 
je cca 1,5 dcl gulášu pre porotcu.

Hodnotiaca vzorka sa odovzdáva o 16,00 hod. 
a po odovzdaní môžu družstvá s uvareným gulá-
šom naložiť ako uznajú za vhodné, rozdať alebo 
aj zjesť.

Porota hodnotí najmä kvalitu jedla, dodržanie 
stanoveného množstva navareného gulášu ale aj 
humor a nápady družstva v oblečení, servírovaní 
a pod. V čase hodnotenia vzoriek guláša sa sú-
ťažiaci zdržujú vo svojom určenom priestore. Čle-
novia poroty a súťažiaci počas hodnotenia nesmú 
spolu komunikovať.

Nedodržanie základných podmienok, t.j. nedo-
držanie minimálneho množstvo gulášu, porušenie 
hygieny je dôvodom na vylúčenie z hodnotenia.

Zloženie hodnotiacej poroty: predseda a 4 čle-
novia poroty. Za členov poroty je možno sa prihlá-
siť do 15.8. s tým, že v prípade väčšieho záujmu 

budú členovia poroty vylosovaní na miestnom 
úrade.

Členovia poroty hodnotia nezávisle spôsob va-
renia a fi nálny produkt – guláš (farbu, vôňu, chuť, 
konzistenciu) a celkové družstvo, každý člen poro-
ty pridelí hodnotenej vzorke jedla známku od 1 – 5 
za chuť jedla a druhú známku od 1-5 za kreatívne 
nápady družstva (oblečenie, servírovanie atď.) pri-
čom číslo 5 znamená najlepšie hodnotenie.
Víťazov  súťaže čaká okrem potlesku publika aj:

1. cena : 30,00 € + diplom
2. cena: vecná cena + diplom
3. cena: vecná cena + diplom
4,5,6, a ďalšie - diplom a malá vecná cena
Podmienky súťaže sú dané - stačí sa prihlá-

siť na miestnom úrade najneskôr do 15. augus-
ta 2016.

Vychutnajme si 
letné ovocie

Súťaž vo varení gulášu

ený melónerveený melón

Barčiansky deň rodiny, resp. rozlúčka s prázdninami či tento rok „ FITTNES DAY“ zabezpe-
čuje mestská časť už niekoľko rokov v posledný augustový víkend. Tento rok to bude hlavne 
v športovom duchu, a to v sobotu 27. augusta v priestoroch barčianskeho parku pri jazierku.

Program je pripravovaný postupne a o ňom  budete včas informovaní plagátmi, či cez web 
stránku. Veríme, že v čo najhojnejšom počte sa zúčastníte pripravovaných športových i kultúr-
no-spoločenských podujatí, a to či už aktívne alebo pasívne. Súčasťou programu bude aj súťaž 
vo varení gulášu, do ktorej sa tiež môžete zapojiť. Propozície súťaže sú v ďalšom článku.

Barčiansky deň
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Spomienky na Oslavy dňa Košíc 

Počas osláv Dňa mesta Košice sa 6. mája 
tohto roka opäť uskutočnili ďalšie Košické 
Benátky, jedna z najatraktívnejších a naj-
navštevovanejších udalostí bohatého a pes-
trého programu zaujímavých podujatí. 
Na tohtoročných Košických Benátkach malo 
premiéru aj barčianske plavidlo - chcelo to 
len dávku odhodlania a kreativity.

Ako sa ukázalo, najťažšie bolo rozhod-
núť sa, akú tému má plavidlo prezentovať. 
Chceli sme, aby Barcu najlepšie vystihovala 
a vhodne charakterizovala. A tak po niekoľ-
kých dňoch príprav začali v popoludňajších 
hodinách dňa akcie členovia tímu Diana 
Ganajová, Jano Ganaj, Ivo Čabra, Dušan 
Pracko a ja s ozdobovaním člna, ktorý sa 
požíva hlavne pri servisných prácach na 
jazierku v našom krásnom parku. A práve 
tohto Jazierka sa naša téma dotýkala. Po 

ozdobení člna vopred pripravenými gir-
landami, stuhami, lampiónmi, vetvičkami 
a samozrejme barčianskou zástavou v čase 
začatia súťaže nastúpila na provu lode krás-
na biela labuť a spolu s ňou štyria vodníci 
s veslami... (mimochodom: naša biela labuť 
si medzi návštevníkmi vyslúžila meno Košic-
ká čaj(k)a)

Bola to naozaj krásna akcia, pri ktorej sa 
v rôznych disciplínach po hladine košického 
Jazera plavilo vyše 20 ozdobených plavi-
diel, medzi ktorými bolo možné zahliadnuť 
aj dve nesúťažné - s posádkami Primátora 
mesta Košice a jeho námestníkov. Davy ľudí 
na brehu všetkým plavidlám svojím skan-
dovaním prejavovali uznanie za nápaditosť, 
šikovnosť aj celkový dojem.

A výsledok? Barčianska loď získala krás-
ne 6. miesto, čo vzhľadom na premiéru na 

tejto udalosti považujem za veľký úspech. 
A aj keď v tejto súťaži naozaj nejde o víťaz-
stvo, ale o radosť a zábavu, verím, že účasť 
Barce sa stane pravidelnou, a takto (ak nie 
úspešnejšie), bude každý rok reprezentovať 
našu mestskú časť.

Na záver by som chcel poďakovať náš-
mu pánovi starostovi za ústretovosť a za-
požičanie člna, chlapcom z „rýchlej roty“ za 
pomoc pri úprave a preprave člna a samoz-
rejme všetkým členom posádky za perfekt-
nú tímovú prácu.

Daniel Antal, 
poslanec Miestneho zastupiteľstva 

v Bar  ci a predseda Komisie sociálnej 
a zdravotnej, pre kultúru, šport, 

klubovú činnosť a cirkví.
mobil: 0911 36 26 16
e-mail: danielantal111@gmail.sk

Barčianska posádka brázdila Benátky


